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Protokół Nr LV/1/2009 
z LV sesji Rady Miasta Rzeszowa odbytej w dniu 26 maja 2009 roku w sali posiedzeń 
Ratusza /ul. Rynek 1/. 
 
 
 Na ustawowy stan 34 radnych w LV sesji Rady Miasta Rzeszowa uczestniczyło 34 
radnych, co stanowi wymagane quorum do prawomocności obrad /lista obecności stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu/.  
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – dokonał otwarcia LV 
sesji Rady Miasta i prowadził obrady. 
Powitał radnych oraz: 
Pana Tadeusza Ferenca – Prezydenta Miasta Rzeszowa, 
Pana Henryka Wolickiego – Zastępcę Prezydenta Miasta Rzeszowa, 
Pana Stanisława Sienko – Zastępcę Prezydenta Miasta Rzeszowa, 
/lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu/. 
Przedstawicieli Rad Osiedlowych /lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu/, 
Dyrektorów Wydziałów Urzędu Miasta, kierowników jednostek współdziałających                 
z Miastem, a także przybyłych mieszkańców miasta /lista obecności stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu/. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa przedstawił proponowany porządek LV 
sesji Rady Miasta Rzeszowa. 
 
Proponowany porządek obrad: 
 
 

1. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Świlcza w 2009 roku 
/druk nr: LV/16/2009/. 

 
2. Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. /druk nr: 

LV/15/2009/. 
 

3. Uchwała w sprawie zaciągania zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji         
o wartości przekraczającej granicę ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r. 
/druk nr: LV/17/2009/. 

 
4. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej 

położonej w Rzeszowie przy ul. Podkarpackiej /druk nr: LV/1/2009/. 
 

5. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości na okres 3 lat położonej przy 
ul. Gałęzowskiego w Rzeszowie /druk nr: LV/2/2009/. 

 
6. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej 

przy ul. Jagiełły w Rzeszowie /druk nr: LV/3/2009/. 
 

7. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej 
przy ul. Mikołajczyka w Rzeszowie /druk nr: LV/4/2009/. 
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8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości (przy 
ul. Rycerskiej), /druk nr: LV/5/2009/. 

 
9. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych w Rzeszowie /druk 

nr: LV/6/2009/. 
 

10. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych w Rzeszowie /druk 
nr: LV/7/2009/. 

 
11. Uchwała w sprawie ustanowienia służebności przejazdu i przechodu /druk nr: 

LV/8/2009/. 
 

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu i odstąpienie od 
przetargowego trybu zawarcia umowy /druk nr: LV/9/2009/. 

 
13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej                 

w Rzeszowie przy ul. Hetmańskiej 43/1 /druk nr: LV/10/2009/. 
 

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej                 
w Rzeszowie przy ul. Jabłońskiego 5 /druk nr: LV/11/2009. 

 
15. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały  nr LXXXIV/53/98 Rady Miasta Rzeszowa         

z dnia 9 czerwca 1998 r. /druk nr: LV/12/2009/. 
 

16. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 25/2/2009 Studium 
Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Rzeszowa             
w rejonie ul. Krakowskiej w Rzeszowie /druk nr: LV/14/2009/. 

 
17. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr LIV/898/2009 Rady Miasta Rzeszowa         

z dnia 28 kwietnia 2009 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 
181/8/2009 Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 1/96 os. 
„Zimowit” w Rzeszowie /druk nr: LV/13/2009/. 

 
18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na użycie herbu Miasta Rzeszowa /druk nr: 

LV/18/2009/. 
 

19. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Rzeszowa. 
 

20. Zapytania i interpelacje. 
 

21. Wolne wnioski, oświadczenia i informacje. 
 

Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta Rzeszowa – poinformował, że 
wpłynęły następujące wnioski dotyczące zmiany proponowanego porządku obrad: 
 
 Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o rozszerzenie porządku obrad – w pkt 3a -         
o projekt uchwały w sprawie zaciągania zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji       
o wartości przekraczającej granicę ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r. 
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 Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o rozszerzenie porządku obrad – w pkt 3b –      
o projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu pn. 
„Inicjatywa 2015 – Walka z ubóstwem potrzebuje zaangażowania” (Initiative 2015 – Poverty 
Reduction Leeds Commitment). 
 
 Wniosek Radnego Pana Andrzeja Deca o rozszerzenie porządku obrad – w pkt 3c –     
o projekt uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Gospodarki 
Komunalnej i Inwestycji Rady Miasta Rzeszowa. 
 
  
Radna Pani Janina Stręk – w imieniu Klubu Prawa i Sprawiedliwości zgłosiła wniosek        
o rozszerzenie porządku obrad – w pkt  5a – o projekt uchwały w sprawie ustanowienia dnia   
1 czerwca dniem bez alkoholu.  
 
Przeprowadzono głosowanie wniosków dotyczących zmiany porządku obrad sesji. 
 
 Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o rozszerzenie porządku obrad – w pkt 3a –        
o projekt uchwały w sprawie zaciągania zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji       
o wartości przekraczającej granicę ustaloną miasta Rzeszowa na 2009 r. został przyjęty 
jednomyślnie (30 głosów „za”). 
 
 Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o rozszerzenie porządku obrad – w pkt 3b –      
o projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu pn. 
„Inicjatywa 2015 – Walka z ubóstwem potrzebuje zaangażowania” (Initiative 2015 – Poverty 
Reduction Leeds Commitment) został przyjęty jednomyślnie (31 głosów „za”). 
 

Wniosek Radnego Pana Andrzeja Deca o rozszerzenie porządku obrad – w pkt 3c –     
o projekt uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Gospodarki 
Komunalnej i Inwestycji Rady Miasta Rzeszowa został przyjęty jednomyślnie (29 głosów 
„za”).  

 
Wniosek zgłoszony w imieniu Klubu Prawa i Sprawiedliwość przez Radną Panią 

Jadwigę Stręk o rozszerzenie porządku obrad – w pkt 5a – o projekt uchwały w sprawie 
ustanowienia dnia 1 czerwca dniem bez alkoholu został przyjęty 19 głosami „za”, przy           
1 głosie przeciwnym i 5 głosach wstrzymujących. 
 
Porządek obrad LV sesji Rady Miasta Rzeszowa: 
 

1. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Świlcza w 2009 roku /druk 
nr: LV/16/2009/. 

 
2. Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. /druk nr: 

LV/15/2009/. 
 

3. Uchwała w sprawie zaciągania zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji               
o wartości przekraczającej granicę ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r. 
/druk nr: LV/17/2009/. 

 
4. Uchwała w sprawie zaciągania zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji               

o wartości przekraczającej granicę ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r. 
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5. Uchwała w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu pn. 
„Inicjatywa 2015 – Walka z ubóstwem potrzebuje zaangażowania” (Initiative 2015 – 
Poverty reduction Leeds Commitment). 

 
6. Uchwała w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Gospodarki Komunalnej        

i Inwestycji Rady Miasta Rzeszowa 
 
7. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej 

położonej w Rzeszowie przy ul. Podkarpackiej /druk nr: LV/1/2009/. 
 
8. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości na okres 3 lat położonej przy ul. 

Gałęzowskiego w Rzeszowie /druk nr: LV/2/2009/. 
 

9. Uchwała w sprawie ustanowienia dnia 1 czerwca dniem bez alkoholu. 
 
10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej 

przy ul. Jagiełły w Rzeszowie /druk nr: LV/3/2009/. 
 
11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej 

przy ul. Mikołajczyka w Rzeszowie /druk nr: LV/4/2009/. 
 
12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości (przy ul. 

Rycerskiej), /druk nr: LV/5/2009/. 
 
13. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych w Rzeszowie /druk 

nr: LV/6/2009/. 
 
14. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych w Rzeszowie /druk 

nr: LV/7/2009/. 
 
15. Uchwała w sprawie ustanowienia służebności przejazdu i przechodu /druk nr: 

LV/8/2009/. 
 
16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu i odstąpienie od 

przetargowego trybu zawarcia umowy /druk nr: LV/9/2009/. 
 
17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej                 

w Rzeszowie przy ul. Hetmańskiej 43/1 /druk nr: LV/10/2009/. 
 
18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej                 

w Rzeszowie przy ul. Jabłońskiego 5 /druk nr: LV/11/2009. 
 
19. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały  nr LXXXIV/53/98 Rady Miasta Rzeszowa         

z dnia 9 czerwca 1998 r. /druk nr: LV/12/2009/. 
 
20. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 25/2/2009 Studium 

Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Rzeszowa             
w rejonie ul. Krakowskiej w Rzeszowie /druk nr: LV/14/2009/. 
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21. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr LIV/898/2009 Rady Miasta Rzeszowa            
z dnia 28 kwietnia 2009 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 
181/8/2009 Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 1/96 os. 
„Zimowit” w Rzeszowie /druk nr: LV/13/2009/. 

 
22. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na użycie herbu Miasta Rzeszowa /druk nr: 

LV/18/2009/. 
 
23. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Rzeszowa. 
 
24. Zapytania i interpelacje. 
 
25. Wolne wnioski, oświadczenia i informacje. 

 
Przystąpiono do realizacji przyjętego porządku obrad. 
 
Ad.1. 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta – z upoważnienia Prezydenta przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Świlcza w 2009 roku /projekt 
uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LV/16/2009 stanowi załącznik nr 
5 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisje 
Ekonomiczno – Budżetowa, Gospodarki Komunalnej i Inwestycji oraz Komisja Edukacji 
pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 
 
Pani Józefa Winiarska – poinformowała, że nie zgadza się z zapisem pkt 2 w § 2. 
Stwierdziła, że ul. Świdrówka została wyremontowana przed 3 laty. Poprosiła o informację na 
jakiej podstawie Miasto ma pokryć należność za wcześniej wykonany remont drogi. 
 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta – poinformowała, że Miasto udziela pomocy 
finansowej na spłatę kredytu. Nie są to środki przeznaczone na remonty dróg. Po przyłączeniu 
Przybyszówki do Rzeszowa przejęliśmy m.in. ulice, ale także kredyty, które zostały 
zaciągnięte na ich remonty. Po szczegółowej analizie, przeprowadzonej na polecenie 
Prezydenta Miasta oszacowano, że pozostały do spłacenia zobowiązania w wysokości 84 383 
zł. Są to należności ściśle powiązane z remontem poszczególnych dróg, które zostały przejęte 
na majątek Miasta. Stwierdziła, że kwoty wykazane w przedłożonym projekcie budżetu nie 
stanowią całości zaciągniętych kredytów przez Gminę Świlcza a tylko pozostałą cześć do 
spłaty. 
 
 Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Świlcza                        
/w zaproponowanej wersji/ została przyjęta 27 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, 
przy 2 głosach wstrzymujących.  
 
Ad.2. 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta – z upoważnienia Prezydenta przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. Następnie przedstawiła 
uzasadnienie do w/w projektu /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na 
druku nr LV/15/2009 stanowi załącznik nr 6 do protokołu/. 
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Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Ekonomiczno – Budżetowa jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
jednocześnie wnioskując o przekazanie 50 tys. zł na dofinansowanie koncertu Teatru 
Muzycznego w związku z zakończeniem sezonu artystycznego. Także Komisja Rodziny         
i Pomocy Społecznej pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały wnioskując 
równocześnie o pilne uzupełnienie środków w budżecie Miasta Rzeszowa na 2009 r. (do 
kwoty kosztorysowej) z przeznaczeniem na wykonanie remontu kapitalnego Żłobka Nr 9 przy 
ul. Podwisłocze. Poinformował, że Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji, Komisja 
Edukacji oraz Komisja Kultury i Promocji pozytywnie zaopiniowały przedłożony projekt 
uchwały w zakresie swojego działania.  
 
Radny Pan Jacek Kiczek – poprosił o wyjaśnienie przyczyn propozycji zmniejszeń na 
realizację inwestycji: przebudowa ul. Lubelskiej oraz przebudowę ul. Podkarpackiej – 
Dąbrowskiego.  
 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta – odpowiadając, poinformowała: „Jest to zmiana 
harmonogramu prac. Nie jest to rezygnacja z wykonania części zadań. Zmniejszenia są 
spowodowane przesunięciem w czasie ich realizacji. Równocześnie zostaną zmniejszone 
środki, o taką samą wielkość, na prefinansowanie tych zadań. Z uwagi na wydłużony czas 
pozyskania środków z funduszy europejskich na wykonanie tych dwóch inwestycji, został 
przesunięty czas ich rozpoczęcia i prefinansowania.” 
 
Pan Adam Gajewski – Zastępca Dyrektora ds. Inwestycji – udzielając odpowiedzi na 
pytanie radnego Pana Jacka Kiczka poinformował: „Przebudowa ul. Podkarpackiej i ul. 
Lubelskiej były planowane do tzw. sukcesywnej przebudowy. Planowano, że remont ul. 
Podkarpackiej zostanie rozpoczęty w bieżącym roku, a ul. Lubelskiej w roku przyszłym.           
W październiku 2008 roku został złożony wniosek do Urzędu Wojewódzkiego o wydanie 
zezwolenia na realizację inwestycji drogowej. Jednak ten wniosek został odrzucony. Na 
realizację obu inwestycji został zgłoszony wniosek o dofinansowanie z Programu 
Operacyjnego „Infrastruktura i Środowisko”. Aby te zadania mogły uzyskać dofinansowanie 
ze środków unijnych, należało dla nich przeprowadzić procedurę środowiskową, zgodną         
z ustawą, która zaczęła obowiązywać od października ubiegłego roku. Ustawa ta dostosowała 
przepisy polskiego do przepisów unijnych w tym zakresie. W styczniu 2009 roku został złożony 
wniosek o wydanie decyzji środowiskowej dla ul. Podkarpackiej a początkiem lutego dla ul. 
Lubelskiej.” 
 
Radny Pan Robert Kultys -  zabierając głos w dyskusji, stwierdził: „Nie rozumiem opóźnień 
związanych z rozpoczęciem realizacji inwestycji. Ustawa weszła w życie pod koniec zeszłego 
roku. W tym samym czasie został zgłoszony wniosek o wydanie zezwolenia na realizację 
inwestycji drogowej. Można było przewidzieć, że wniosek ten zostanie odrzucony. Ustawa 
nakazująca przeprowadzenie procedury środowiskowej była przygotowywana od kilku 
miesięcy i można było się spodziewać, że będzie obowiązywać. Czy nie można było tego 
przewidzieć i odpowiednio wcześniej się przygotować? Teraz okazuje się, że o rok przesuwa 
się realizacja tak ważnej dla Rzeszowa inwestycji.” 
 
Radny Pan Zdzisław Daraż – stwierdził, że Komisja Ekonomiczno – Budżetowa bardzo 
szczegółowo rozpatrywała propozycje zmian w przedłożonym projekcie uchwały. 
Poinformował, że: „Jest opracowana nowa ustawa o zmianie szczególnych warunków           
w zakresie środowiskowym. Wejdzie ona w życie z dniem 29 maja 2009 r. Wprowadzona 
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zostanie więc kolejna poprawka. Jesteśmy pod naciskiem ciągłych zmian, które opóźniają lub 
wręcz uniemożliwiają prowadzenie inwestycji.” 
 
Radny Pan Jacek Kiczek – ponownie zabierając głos, poprosił o wyjaśnienie: „Czy 
odrzucenie pierwszego wniosku przez Urząd Wojewódzki wynikało z tego, że nowa ustawa     
o ochronie środowiska wymaga dodatkowych wypisów i wyrysów dla działek, na których 
prowadzone inwestycje miałyby wpływ na środowisko? Przypomnę, że we wcześniejszej 
procedurze nie było takiego wymogu. Dlaczego nie skorzystano z możliwości wcześniejszego 
złożenia wniosku, przed wejściem w życie restrykcyjnych przepisów prawnych w zakresie 
ochrony środowiska?” 
 
Radny Pan Andrzej Dec – przedstawiając swoje stanowisko w przedmiocie zmniejszenia 
środków na przebudowę ul. Podkarpackiej i ul. Lubelskiej stwierdził: „Zmiany ustawowe 
wynikają z dyrektyw Unii Europejskiej. Polska musi do nich dostosować swoje przepisy. 
Myślę, że aby w przyszłości uniknąć tego typu komplikacji, należy bardziej starannie śledzić 
inicjatywy ustawodawcze. Monitorowanie przygotowywanych zmian ustawowych umożliwi 
przygotowywanie inwestycji już pod kątem nowych przepisów. Unikniemy w ten sposób 
opóźnień w realizacji zaplanowanych zadań.” 
 
Pani Janina Załuska – Radca Prawny UM – nawiązując do wypowiedzi Radnego Pana 
Andrzeja Deca stwierdziła: „Na bieżąco monitorowane są wszystkie zmiany                        
w ustawodawstwie, które będą wprowadzane. Dużym utrudnieniem jest interpretacja 
przepisów, które mają być wprowadzane, szczególnie w zakresie wdrażania dyrektyw 
unijnych. Stąd czasami, jak w omawianym przypadku, niemożliwe jest określenie terminu 
dostosowania polskich przepisów do prawa unijnego.” 
 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta – przedstawiając dodatkowe wyjaśnienia, 
poinformowała: „Wnioski, po ogłoszeniu naboru, składane są w ściśle określonym terminie,  
a zatem także w ściśle określonym stanie prawnym. Miasto nie może do wniosku włączyć 
rozwiązań obowiązujących w projektowanej ustawie, która nie ma jeszcze mocy 
obowiązującej. Taka sytuacja dotyczy omawianych inwestycji. Miasto złożyło wnioski             
o dofinansowanie w ściśle określonym stanie prawnym, w terminie ich naboru. Po wejściu     
w życie nowych przepisów konieczne było ich uzupełnienie. Dyskusyjną sprawą jest czy nowe 
przepisy powinny dotyczyć wniosków, które zostały złożone wcześniej, czyli przed wejściem    
w życie nowych uregulowań prawnych.” 
 
Radny Pan Jacek Kiczek – prosząc o dodatkowe wyjaśnienia, stwierdził: „W poprzedniej 
ustawie, która obowiązywała do października ubiegłego roku, procedura uzyskania decyzji 
środowiskowej i konieczność sporządzenia raportu oddziaływania na środowisko były dużo 
prostsze. Można było zatem wykorzystać fakt, że zadania były przygotowane wcześniej. Czy 
nie było możliwości aby zgłaszając wniosek do Urzędu Wojewódzkiego o wydanie opinii        
o konieczności sporządzenia raportu oddziaływania inwestycji na środowisko a potem 
uzyskanie decyzji środowiskowej było przeprowadzone zgodnie z wcześniej obowiązującą 
ustawą?” 
 
Pan Adam Gajewski – Zastępca Dyrektora ds. Inwestycji – udzielając odpowiedzi, 
poinformował: „W procedurze uzyskania decyzji środowiskowej, zgodnie z wcześniejszą 
ustawą, konieczne było złożenie wyrysów i wypisów dla wszystkich działek. Taka sama 
procedura obowiązuje w obowiązującej ustawie. Nieuzyskanie decyzji środowiskowej od 
nowa mogłoby skutkować w przyszłości cofnięciem dofinansowania ze strony Unii 
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Europejskiej. Miasto posiada decyzję środowiskową i raport o oddziaływaniu na środowisko, 
przygotowane w oparciu o wcześniej obowiązującą ustawę. Nowa ustawa wymaga jednak 
szerszych opracowań, bardziej szczegółowych. Niepodporządkowanie się nowym 
wymaganiom może skutkować cofnięciem dofinansowania z programów unijnych.” 
 
 Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r.                        
/w zaproponowanej wersji/ została przyjęta 24 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, 
przy 4 głosach wstrzymujących.  
 
Ad.3. 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta – z upoważnienia Prezydenta przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie zaciągania zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji o wartości 
przekraczającej granicę ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r. Następnie 
przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu uchwały /projekt uchwały, wraz z załącznikami      
i uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LV/17/2009 stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta - poinformował, że Komisja 
Ekonomiczno – Budżetowa oraz Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie 
zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie zaciągania zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji  
o wartości przekraczającej granicę ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r.      
/w wersji zaproponowanej/, została przyjęta jednomyślnie (27 głosami „za”). 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – powitał Pana dr Mieczysława 
Janowskiego Posła Parlamentu Europejskiego.   
 
Pan Mieczysław Janowski – Poseł Parlamentu Europejskiego – dziękując Prezydentowi 
oraz Radnym Miasta Rzeszowa za 5-letnią współpracę powiedział: „Szanowni Państwo! 
Chciałbym krótko powiedzieć – dziękuję. Dziękuję Państwu za lata, a jest ich pięć, tej 
współpracy, która miała miejsce między moją skromną osobą a Radą Miasta Rzeszowa. 
Szkoda, że Państwo nie mogli przyjąć mojego zaproszenia i w całości przyjechać do 
Parlamentu Europejskiego. Ono było złożone i powtarzane kilka razy. Myślę, że to nie stoi na 
przeszkodzie, żeby odwiedzić stolicę Unii Europejskiej. Jeszcze raz chciałbym pięknie 
podziękować za współpracę. Współpracę ponad podziałami politycznymi. Różnice polityczne 
zawsze będą istniały. Chciałbym zapewnić Państwa o moim wielkim zaangażowaniu w sprawy 
Rzeszowa. Nie chcę się chwalić tymi sprawami, które Państwo znają, ale moje serce bije tutaj. 
Tu się urodziły wszystkie moje dzieci, moje wnuki. I chciałbym Państwu raz jeszcze 
powiedzieć <dziękuję> i życzyć Miastu, mojemu Miastu, naszemu Miastu, wszelkiej 
pomyślności. Dziękuję pięknie.” 
 
Ad.4. 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta – z upoważnienia Prezydenta przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie zaciągania zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji o wartości 
przekraczającej granicę ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r. Następnie 
przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu uchwały /projekt uchwały, wraz z załącznikiem      
i uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 8 do protokołu/. 
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Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Ekonomiczno – Budżetowa oraz Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie 
zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie zaciągania zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji    
o wartości przekraczającej granicę ustaloną w budżecie miasta Rzeszowa na 2009 r.      
/w wersji zaproponowanej/, została przyjęta jednomyślnie (29 głosami „za”). 

 
Ad.5. 
Pan Stanisława Bęben – Dyrektor Wydziału Pozyskiwania Funduszy – z upoważnienia 
Prezydenta przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do 
realizacji projektu pn. „Inicjatywa 2015 – Walka z ubóstwem potrzebuje zaangażowania” 
(Initiative 2015 – Poverty reduction Leeds Commitment). Następnie odczytała uzasadnienie 
do w/w projektu uchwały /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 9 do 
protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Ekonomiczno – Budżetowa oraz Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie 
zaopiniowały przedstawiony projekt uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu pn. 
„Inicjatywa 2015 – Walka z ubóstwem potrzebuje zaangażowania” (Initiative 2015 – 
Poverty reduction Leeds Commitment) /w wersji zaproponowanej/, została przyjęta 
jednomyślnie (29 głosami „za”).  

 
Ad.6. 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – przedstawił projekt uchwały            
w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji 
/projekt uchwały, stanowi załącznik nr 9a do protokołu/. Poinformował, że projekt uchwały 
został przygotowany na wniosek Radnego Pana Andrzeja Deca. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji Gospodarki 
Komunalnej i Inwestycji /w wersji zaproponowanej/, została przyjęta jednomyślnie (30 
głosami „za”). 

 
Ad.7. 
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
niezabudowanej położonej w Rzeszowie przy ul. Podkarpackiej. Następnie odczytał 
uzasadnienie do w/w projektu uchwały /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, 
przedstawiony na druku nr LV/1/2009 stanowi załącznik nr 10 do protokołu/. 
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Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej 
położonej w Rzeszowie przy ul. Podkarpackiej /w wersji zaproponowanej/, została 
przyjęta jednomyślnie (28 głosami „za”). 

 
Ad.8. 
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości na okres 3 lat 
położonej przy ul. Gałęzowskiego w Rzeszowie. Następnie odczytał uzasadnienie do w/w 
projektu uchwały /projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr 
LV/2/2009 stanowi załącznik nr 11 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 
  Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości na okres 3 lat położonej przy 
ul. Gałęzowskiego w Rzeszowie /w wersji zaproponowanej/ została przyjęta 
jednomyślnie (30 głosami „za”). 
 
Ad.9. 
Radna Pani Jadwiga Stręk – w imieniu Klubu Prawo i Sprawiedliwość przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie ustanowienia dnia 1 czerwca dniem bez alkoholu /projekt uchwały 
stanowi załącznik nr 12 do protokołu/. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie ustanowienia dnia 1 czerwca dniem bez alkoholu /w wersji 
zaproponowanej/, została przyjęta 26 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy           
1 głosie wstrzymującym.  
 
Ad.10. 
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
położonej przy ul. Jagiełły w Rzeszowie. Następnie odczytał uzasadnienie do w/w projektu 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LV/3/2009 stanowi 
załącznik nr 13 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
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Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

położonej przy ul. Jagiełły w Rzeszowie /w wersji zaproponowanej/, została przyjęta 
jednomyślnie (24 głosami „za”). 
 
Ad.11. 
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgoda wydzierżawienie nieruchomości 
położonej przy ul. Mikołajczyka w Rzeszowie. Następnie odczytał uzasadnienie do w/w 
projektu /projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LV/4/2009 
stanowi załącznik nr 14 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgoda wydzierżawienie nieruchomości położonej 
przy ul. Mikołajczyka w Rzeszowie /w wersji zaproponowanej/, została przyjęta 
jednomyślnie (27 głosami „za”). 

 
Ad.12. 
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 
nieruchomości. Następnie odczytał uzasadnienie do w/w projektu /projekt uchwały, wraz       
z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LV/5/2009 stanowi załącznik nr 15 do 
protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości        
/w wersji zaproponowanej/, została przyjęta jednomyślnie (24 głosami „za”). 

 
Ad.13. 
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych               
w Rzeszowie. Następnie odczytał uzasadnienie do w/w projektu /projekt uchwały, wraz          
z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LV/6/2009 stanowi złącznik nr 16 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych w Rzeszowie              
/w wersji zaproponowanej/, została przyjęta jednomyślnie (25 głosami „za”). 
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Ad.14. 
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych               
w Rzeszowie. Następnie odczytał uzasadnienie do w/w projektu /projekt uchwały, wraz           
z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LV/7/2009 stanowi załącznik nr 17 do 
protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych w Rzeszowie      
/w wersji zaproponowanej/, została przyjęta jednomyślnie (26 głosami „za”). 

 
Ad.15. 
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
przedstawił projekt uchwały w sprawie ustanowienia służebności przejazdu i przechodu. 
Następnie odczytał uzasadnienie do w/w projektu /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, 
przedstawiony na druku nr LV/8/2009 stanowi załącznik nr 18 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń, przystąpiono do głosowania. 
 
  Uchwała w sprawie ustanowienia służebności przejazdu i przechodu /w wersji 
zaproponowanej/, została przyjęta jednomyślnie (25 głosami „za”).  
 
Ad.16. 
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta – z upoważnienia Prezydenta przedstawił 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu i odstąpienie od 
przetargowego trybu zawarcia umowy. Następnie odczytał uzasadnienie do w/w projektu 
/projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LV/9/2009 stanowi 
załącznik nr 19 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
  

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu i odstąpienie od 
przetargowego trybu zawarcia umowy /wersji zaproponowanej/, została przyjęta 
jednomyślnie (25 głosami „za”). 
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Ad.17. 
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
położonej w Rzeszowie przy ul. Hetmańskiej 43/1. Następnie odczytał uzasadnienie do w/w 
projektu /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LV/10/2009 
stanowi załącznik nr 20 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania.  
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej           
w Rzeszowie przy ul. Hetmańskiej 43/1 /w wersji zaproponowanej/, została przyjęta 
jednomyślnie (23 głosami „za”). 

 
Ad.18. 
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
położonej w Rzeszowie przy ul. Jabłońskiego 5. Następnie odczytał uzasadnienie do w/w 
projektu /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LV/11/2009 
stanowi załącznik nr 21 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej                 
w Rzeszowie przy ul. Jabłońskiego /w wersji zaproponowanej/, została przyjęta 
jednomyślnie (25 głosami „za”). 

 
Ad.19. 
Pan Henryk Wolicki – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr LXXIV/53/98 Rady Miasta 
Rzeszowa z dnia 9 czerwca 1998 r. Następnie odczytał uzasadnienie do w/w projektu /projekt 
uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LV/12/2009 stanowi załącznik nr 
22 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały nr LXXIV/53/98 Rady Miasta Rzeszowa       
z dnia 9 czerwca 1998 r. /w wersji zaproponowanej/, została przyjęta jednomyślnie (27 
głosami „za”). 
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Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – przerywając obrady sesji Rady 
Miasta, powitał organizatorów i uczestników Festiwalu „Carpathia” w osobach: 
- Panią Pavlę Foglową - Dyrektor Czeskiego Centrum w Polsce, 
- Pana Martina Merżika – Ambasadora Republiki Czeskiej w Polsce, 
- Panią Lenkę Kanię – przedstawicielkę Czeskiego Centrum, 
- Pana Franciszka Baluna – Przewodniczący Komisji Kultury miasta Koszyce, 
- Pana Jana Forgacza – Radnego miasta Koszyce członka komisji finansów,   
- Panią Annę Czenczek – Dyrektor Festiwalu „Carapthia”. 
Witając organizatorów i uczestników Festiwalu „Carpathia”, powiedział: „W obecności gości 
chciałbym złożyć życzenia Pani Dyrektor Festiwalu Annie Czenczek. Serdecznie gratuluję        
i składam wyrazy najwyższego uznania za zorganizowanie Festiwalu. Życzę wielu sił na 
organizację kolejnego wydania „Carpathii”. Mam nadzieję, że w przyszłym roku także 
będziemy mogli wspólnie świętować kolejny jubileusz. Gościć wspaniałe gwiazdy, jakie 
zostały dzięki temu festiwalowi wyłonione. Nie muszę chyba przypominać fantastycznego 
zwycięzcę jednego z edycji „Carpathia”, jakim jest zespół „Pectus”. Dzięki Festiwalowi także 
i zwycięzcy innych edycji rozpoczęli karierę zawodową i to nie tylko w Polsce. Przykładem 
tego jest kariera artystyczna reprezentanta Czech. Najnowszą, jak wiecie Państwo, edycję 
„Carpathii” wygrał wspaniały śpiewak ze Słowacji. Ten Festiwal staje się ważnym punktem 
na mapie środkowo - europejskich wydarzeń kulturalnych i daje szansę robienia kariery, co 
jest niezwykle ważne, młodym ludziom. Chciałbym również zrobić koleżeński ukłon w stronę 
naszego kolegi Waldka Wywrockiego, który całą swoją energię ostatnich dni poświęcił 
Festiwalowi „Carpathia”. 
 
Pani Pavla Folgova Dyrektor Czeskiego Centrum przy Ministerstwie Spraw 
Zagranicznych Republiki Czeskiej – zabierając głos, powiedziała: „Chciałabym 
podziękować za zaproszenie do udziału w Festiwalu „Carpathia” przedstawiciela Republiki 
Czech, który uczestniczył w tym wydarzeniu kulturalnym po raz pierwszy. Chciałabym 
również podziękować za umożliwienie przedstawienia osiągnięć naszego kraju na wystawie 
zorganizowanej przez centrum wystawiennicze. Chciałam podziękować władzom Rzeszowa za 
wspaniałą organizację imprezy. Mam nadzieję, że w przyszłym roku „Dzień Czeski” będzie 
jeszcze bardzie okazalszy. Chcielibyśmy przekazywać mieszkańcom Rzeszowa i wszystkim 
uczestnikom Festiwalu jak najwięcej informacji o osiągnięciach kulturalnych naszego kraju. 
Mam nadzieję, że zawiąże się współpraca partnerska pomiędzy Rzeszowem i miastem z Czech. 
Będę z całych sił dążyć do takiej współpracy.” 
 
Pani Anna Czenczek – Dyrektor Międzynarodowego Festiwalu Piosenki „Carpathia” 
oraz Centrum Sztuki Wokalnej w Rzeszowie – powiedziała: „Cieszę się, że Festiwal tak 
bardzo się rozwija i  spełnia marzenia osób, które chcą odnosić sukcesy artystyczne. Cieszę 
się, że mogę spełniać tutaj także swoje marzenia, swoje pomysły. Miasto Rzeszów jest właśnie 
takim miejscem, gdzie po studiach można wrócić i realizować się. Bardzo dziękuję 
Prezydentowi i Radnym Miasta Rzeszowa za wsparcie i pomoc finansową przy realizacji 
Festiwalu. Mam nadzieję, że Festiwal będzie się rozwijał przy wsparciu ze strony Miasta jak 
dotychczas. Jeszcze raz dziękuję”.   
 
Pan Stanisław Sienko – Zastępca Prezydenta Miasta – zwracając się do zaproszonych 
gości, powiedział: „Chciałem bardzo serdecznie podziękować organizatorom i wszystkim 
uczestnikom Festiwalu. Gościliśmy w Rzeszowie przedstawicieli jedenastu państw.Bardzo się 
z tego cieszę. Najważniejsze jest to, że Festiwal wychodzi poza ramy Europy środkowo-
wschodniej. Po raz pierwszy w tym wydarzeniu kulturalnym wziął udział wykonawca z Włoch. 
Z tego się najbardziej cieszymy. Wiadomo, że wkład pracy w przygotowanie Festiwalu był 
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bardzo duży i za to chciałbym bardzo serdecznie podziękować  Pani Dyrektor Annie Czenczek 
i Panu Waldemarowi Wywrockiemu. Natomiast nie do przecenienia jest rola Rady Miasta 
Rzeszowa. Największy udział finansowy w tym przedsięwzięciu ma właśnie Miasto. Radni, na 
wniosek Prezydenta Miasta, zarezerwowali na ten cel w budżecie na 2009 rok środki              
w wysokości 400 tys. złotych. Dodatkowe środki zostały także przekazane z budżetu Wydziału 
Promocji, Kultury i Sportu. Myślę, że Festiwal będzie się nadal wspaniale rozwijał. Już w tym 
roku szacuje się, że w Festiwalu i imprezach towarzyszących wzięło udział ok. 100 tys. osób. 
Ich udział jest dla nas najlepszą nagrodą. Ta wspaniała impreza organizowana jest właśnie 
dla nich. Jeszcze raz Państwu bardzo serdecznie dziękuję”.  
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – podsumowując wystąpienia, 
powiedział: „Festiwal dociera do coraz szerszych kręgów. Na rzeszowskim Rynku przez te 
kilka dni wśród publiczności słyszeliśmy bardzo często język słowacki, czeski, węgierski          
i ukraiński. Dowodzi to, że Festiwal cieszy się coraz większą popularnością. Myślę, że           
w kolejnych latach jeszcze większa będzie liczba uczestników, że Festiwal stanie się wielkim 
świętem kulturalnym Europy. Chciałbym bardzo serdecznie podziękować całemu zespołowi 
organizacyjnemu za dostrzeżenie roli Rady Miasta jako sprzymierzeńców Festiwalu. Bardzo 
często to podkreślaliście Państwo zarówno na otwarciu, jaki i na wszystkich koncertach. Za to  
bardzo dziękujemy. Czujemy się usatysfakcjonowani. Na tym Festiwalu czuliśmy się jak wśród 
przyjaciół. Czuliśmy się jak wśród osób bardzo bliskich, doskonale się rozumiejących. Ten 
Festiwal był bardzo dużym wydarzeniem, a zarazem świętem kultury. Za tę wspaniałą 
atmosferę, w imieniu Rady Miasta, bardzo dziękuję. Myślę, że ten Festiwal będzie nabierał 
jeszcze większych „rumieńców„ i „kolorów” wspólnie z naszymi przyjaciółmi z Czech, 
Słowacji i Węgier oraz wszystkich państw środkowo – europejskich. Możemy Europie 
pokazać, że ten czworokąt wyszehradzki, ten projekt, który został zbudowany przez 
Prezydentów, jest nie tylko projektem państw i rządów, ale jest przede wszystkim projektem 
ludzi żyjących w poszczególnych miastach, żyjących w poszczególnych regionach, 
kochających kulturę, kochających muzykę. Jeszcze raz bardzo dziękujemy za zorganizowanie  
i udział w tym wspaniałym wydarzeniu kulturalnym jakim jest Festiwal „Carpathia”. I już 
zapraszam do udziału w przyszłorocznej jego edycji.”    
 
   
Obrady prowadził Pan Waldemar Szumny – Wiceprzewodniczący Rady Miasta. 
 
Ad.20. 
Pani Anna Raińczuk – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa – z upoważnienia 
Prezydenta Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LIV/898/2009 
Rady Miasta Rzeszowa z dnia 28 kwietnia 2009 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany Nr 181/8/2009 Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 1/96 os. 
„Zimowit” w Rzeszowie. Następnie przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu /projekt 
uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr LV/14/2009 stanowi załącznik nr 
23 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Przestrzennej pozytywnie zaopiniowała przedstawiony Projekt uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr LIV/898/2009 Rady Miasta Rzeszowa       
z dnia 28 kwietnia 2009 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 
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181/8/2009 Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 1/96 os. 
„Zimowit” w Rzeszowie /w zaproponowanej wersji/ została przyjęta jednomyślnie        
(22 głosami „za”). 
 
Ad.21. 
Pani Anna Raińczuk – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa – z upoważnienia 
Prezydenta Miasta przedstawiła projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany Nr 25/2/2009 Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania 
Przestrzennego Miasta Rzeszowa w rejonie ul. Krakowskiej w Rzeszowie. Następnie 
przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, 
przedstawiony na druku nr LV/13/2009 stanowi załącznik nr 26 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Gospodarki Przestrzennej pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 
  Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 25/2/2009 Studium 
Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta Rzeszowa           
w rejonie ul. Krakowskiej w Rzeszowie /w wersji zaproponowanej/, została przyjęta 
jednomyślnie (22 głosami „za”). 
 
Ad.22. 
Pan Stanisław Sienko – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użycie herbu Miasta Rzeszowa. 
Następnie przedstawił uzasadnienie do w/w projektu /projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, 
przedstawiony na druku nr LV/18/200 stanowi załącznik nr 25 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja Kultury    
i Promocji pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na użycie herbu Miasta Rzeszowa /w wersji 
zaproponowanej/, została przyjęta jednomyślnie (24 głosami „za”). 

 
Ad.23. 
Radni otrzymali wykaz zarządzeń Prezydenta Miasta Rzeszowa za okres od 28 kwietnia do 26 
maja 2009 r. Rada Miasta przyjęła przedstawioną informację do wiadomości /wykaz stanowi 
załącznik nr 26 do protokołu/. 
 
Pani Janina Załuska – Dyrektor Biura Obsługi Prawnej – poinformowała, że Rada 
Powiatu Rzeszowskiego oraz Rada Gminy Boguchwała wystąpiły z wnioskiem o zbadanie 
zgodności procesu poszerzenia Rzeszowa z konstytucją i innymi ustawami. Była to forma 
protestu w sprawie przyłączenia do Rzeszowa sołectwa Zwięczyca. Trybunał Konstytucyjny 
uznał, że zarzuty Rady Powiatu oraz Gminy Boguchwała są niezasadne. Uznał również, że 
spełniony został wymóg przeprowadzenia konsultacji społecznych. 
 
 Ad.24. 
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Radny Pan Artur Berłowski – złożył, w formie pisemnej interpelację o treści: „Na ulicy 
gminnej, która jest połączeniem skrzyżowania ulicy Świętokrzyskiej i Zawiszy z ulicą 
Bieszczadzką w asfalcie są dziury. Po interwencji Miejski Zarząd Dróg i Zieleni zasypał ją. 
Było to działanie doraźne, ponieważ dziury nadal się pojawiają. Poinformowano mnie, że 
niszczenie asfaltu jest spowodowane wadliwością sieci kanalizacyjnej na tym odcinku ulicy, 
która należy do „GO-KOM”  w Boguchwale. Nadal postępuje proces obniżania się jezdni.  
Proszę o interwencję”.   

 
Radny Pan Artur Berłowski – złożył, w formie pisemnej, zapytanie o treści: „Jak 
przebiegają prace dotyczące powołania stałej komisji współpracy międzynarodowej, nad 
którą miały wspólnie pracować Komisja Kultury i Promocji oraz Komisja Regulaminowo – 
Statutowa ?” 
 
Radny   Pan    Artur    Berłowski   –   złożył,   w    formie   pisemnej,    wniosek    o    treści:  
1. „Na terenie osiedla Zwięczyca wybudowano ścieżki rowerowe wzdłuż Wisłoka. Istnieje 
potrzeba zamontowania ławek na wybudowanym odcinku. Wnioskuję również                        
o wybudowanie oświetlenia na w/w odcinku. 
 
2. Na zakończeniu trasy - obok MPWiK – ujęcie w Zwięczycy, brakuje tablicy informującej          
o końcu trasy oraz wskazania kierunku na centrum Rzeszowa dla samochodów (dla orientacji 
w terenie). Wnioskuję o namalowanie na trasie pasa dla pieszych i pasa dla rowerzystów. To 
ułatwi komunikację. 
 
3. Wnioskuję  o   przedłużenie   trasy   rowerowej   wzdłuż   ogrodzenia   MPWiK   Zwięczyca, 
od ulicy Zwięczyckiej aż do granicy z Boguchwałą.  
 
4. Między ulicą Jarową, a ul. Brzegową jest droga gminna biegnąca wzdłuż ogrodzenia 
MPWiK  Zwięczyca. Przy niej znajdują się ogrody działkowe. Kilka dni temu została ta droga 
zagrodzona bramą, co uniemożliwia komunikację i protesty mieszkańców. Proszę                    
o interwencję”. 
 
Radna   Pani   Jadwiga    Stręk   –   złożyła,   w    formie   pisemnej,    zapytanie   o   treści: 
1. „ Czy będzie zrobiony dojazd od ul. Warszawskiej do ulicy Bałuckiego? 
 
2. Dlaczego przy tak poważnym remoncie ul. Warszawskiej nie będą zrobione światła na 
skrzyżowaniu z ul. Staromiejską? 
 
3. Proszę o uregulowanie dojazdu do cmentarza na Staromieściu (naprzeciw MPK) i naprawę 
nawierzchni”. 
 
Radny  Pan  Jerzy  Jęczmienionka   –   złożył,   w   formie   pisemnej,   wniosek    o   treści: 
1. „W imieniu  mieszkańców  Rzeszowa  proszę o  podjęcie  zdecydowanych  działań                
w celu zmiany ograniczeń ruchu i częściowej przebudowy skrzyżowania Al. Niepodległości      
z Armią Krajową, aby usprawnić ruch i zlikwidować tworzące się korki samochodów od 
strony Al. Niepodległości. Dotyczy skrzyżowania wykonanego ze środków Macro. 

 
2. W  imieniu   mieszkańców proszę  o  ponowne  przeanalizowanie  dokumentacji  dotyczącej  
budowy stacji bazowej telefonii komórkowej przy ul. Mieszka 7 i zgodnie z wolą mieszkańców 
wydanie decyzji przez właściwy wydział Urzędu Miasta, anulującej zgodę na budowę stacji 
bazowej przy  ww.  nieruchomości.  Nadmieniam,  że  teren  na  którym  ma  być budowana 
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stacja bazowa jest gęsto zabudowany przez budynki mieszkalne. Uzasadnia to i jest 
argumentem, aby wydać decyzje odmowną”.   
 
Radny Pan Jacek Lasota – złożył, w formie pisemnej, zapytanie o treści: „W związku               
z zapisaniem podczas ostatniej sesji w budżecie Miasta Rzeszowa kwoty 150 000 zł na budowę 
skateparku pod Mostem Zamkowym, proszę o informację kiedy zostanie ogłoszony przetarg 
na realizację ww. inwestycji?  Za miesiąc rozpoczynają się wakacje i dobrze by było, aby 
młodzież szkolna mogła w tym okresie korzystać ze skateparku”. 
 
Radny Pan Jacek Lasota – złożył, w formie pisemnej, interpelację o treści: „Dziękując za 
odpowiedź na moją interpelację z poprzedniej sesji na temat organizacji ruchu transportu 
rowerowego na ścieżkach rowerowych chciałem zwrócić uwagę, że budowa kolejnych 
kilometrach ciągów rowerowych powinna odbywać się wg koncepcji dokumentu 
określającego tworzenie pieszej sieci rowerowej. Połączenie 60 km ścieżek rowerowych na 
tych fragmentach, w których one się „urywają” jest priorytetem, który dostrzegła Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Rady Miasta Rzeszowa przyjmując stosowny wniosek. 
Obecnie najpilniejsze wydaje się połączenie ścieżki biegnącej wzdłuż obwodnicy /ul. Armii 
Krajowej i ścieżki biegnącej wzdłuż Wisłoka poprzez stworzenie ścieżki wzdłuż ul. 
Niepodległości i Kopisto – jakie są plany Miasta w tym aspekcie? Czy w ramach zapisanych 
dzisiaj w budżecie pieniędzy na remont chodników jest przewidziana modernizacja/ 
poszerzenie ścieżki spacerowej nad Wisłokiem od Mostu Zamkowego do miejsca, gdzie ta 
ścieżka się rozszerza /na wysokości lecznicy dla zwierząt/. Fragment ten jest „wąskim 
gardłem”, przez który starają się przecisnąć piesi, rowerzyści i użytkownicy wypożyczalni 
czterokołowych wózków. Dochodzi tam często do kolizji i niebezpiecznych sytuacji”. 
 
Radny Pan Józef Pytlak – złożył, w formie pisemnej, interpelację o treści:  
1 „Uprzejmie proszę Pana Prezydenta w imieniu mieszkańców Osiedla Zwięczyca z ul. 
Beskidzkiej o pomoc w rozwiązaniu następującego problemu. Od szeregu lat posesje i domy 
mieszkańców z ul. Beskidzkiej pana Sołtysa Jana, pana Pelczarskiego, panią Brzegową, pana 
Grygorowicza i innych podczas większego deszczu są podtapiane i zalewane. Bardzo proszę 
w ramach swoich możliwości Pana Prezydenta o pomoc mieszkańcom. 

 
2. Bardzo proszę Pana Prezydenta wraz ze swoimi służbami o zaopiekowanie się starym 
cmentarzem przy ulicy Podkarpackiej - zapobieżenie niszczeniu nagrobków przez korzenie 
drzew, obcięcie konarów itp. 

 
3. Bardzo proszę Pana Prezydenta wraz ze swoimi specjalistami o zbadanie przepustu na 
ulicy Podkarpackiej nad rzeką Paryja. W czasie opadów powstają kałuże wody, bo kratka 
ściekowa jest nie wydolna”. 
 
Radny Pan Stanisław Ząbek – złożył, w formie pisemnej, interpelację o treści: „Niniejszym 
zwracam się do Pana Prezydenta z uprzejmą prośbą o wydanie w możliwie pilnym terminie 
stosownych poleceń zmierzających do usunięcia bardzo starych – spróchniałych lub 
całkowicie uschniętych drzew (topole, olchy, wierzby) znajdujących się na obrzeżu ul. Kard. 
Karola Wojtyły oraz brzegach rowu melioracyjnego Z-1 w sąsiedztwie mostu na ul. 
Gościnnej. 
Znajdujące się tam drzewa stwarzają bardzo duże zagrożenie dla mieszkańców domostw 
zlokalizowanych przy w/w ulicy oraz bezpieczeństwa ruchu drogowego. W ub. roku kilka 
starych wierzb podczas wichury zostało zwalonych na dom P. Krawczyka. Kilkakrotnie 
prośby mieszkańców Białej kierowane do Urzędu Miasta w wymienionej sprawie na dzień 
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dzisiejszy pozostają bez pozytywnego załatwienia. Wymienione drzewa znajdują się na terenie 
będącym własnością Miasta Rzeszowa”. 
 
Radna Pani Marta Niewczas – złożyła, w formie ustnej, interpelację o treści: 1. „Proszę       
o rozważenie propozycji poszerzenia ścieżek rowerowych na Bulwarach. Moja propozycja 
podyktowana jest coraz większą liczbą osób z nich korzystających. 
 
2. W związku z remontem chodnika w rejonie Hotelu Prezydenckiego, proszę o wykonanie 
ścieżki rowerowej łączącej ulicę Kopisto z ulicą Rejtana. 

 
3. W okolicy ulicy Ceramicznej jest bardzo dużo dzikich wysypisk śmieci. Bardzo proszę          
o uporządkowanie tego terenu.  
 
4. Proszę o informację w jakim  terminie zostanie wykonane oświetlenie na ulicy Dworzysko 
oraz podanie przyczyn opóźnienia realizacji tego zadania”. 
 
Radny Pan Sławomir Gołąb złożył, w formie pisemnej, zapytanie o treści:„Proszę                 
o informację czy planowana jest budowa ekranów dźwiękochłonnych przy ul. Warszawskiej. 
Jest to postulat bardzo często zgłaszany przez mieszkańców Osiedla Staromieście. W związku 
z trwającym obecnie remontem ul. Warszawskiej wykonanie ekranów jest zasadne”. 

 
Radny Pan Zdzisław Daraż – złożył, w formie ustnej, wniosek o treści:  
1. „Wnioskuję o przedstawienie przez Radę Nadzorczą Miejskiego Przedsiębiorstwa 
Komunikacyjnego informacji na temat sytuacji finansowej przedsiębiorstwa. 
 
2. Proszę o wykonanie barierki ochronnej /odgradzającej chodnik od ulicy/ pod wiaduktem 
przy ul. Batorego. Wąski chodnik i duże natężenie ruchu samochodowego stwarzają 
niebezpieczeństwo dla pieszych”. 
 
Radny Pan Jacek Kiczek – złożył, w formie ustnej, interpelacje o treści: „W związku             
z licznymi protestami mieszkańców związanymi z lokalizacją stacji bazowych telefonii 
komórkowej proponuję kompleksowo rozwiązać ten problem. Składam pod rozwagę 
propozycję, aby w każdym opracowywanym planie zagospodarowania przestrzennego, 
szczególnie dotyczącym terenów, na których znajduje się zabudowa mieszkaniowa, 
wprowadzać zapisy zakazujące budowy przekaźników telefonii komórkowej. Moim zdaniem 
takie maszty powinny być lokalizowane na terenach zielonych lub przemysłowych”. 
 
Radny Pan Robert Kultys – złożył, w formie pisemne, interpelację o treści:  
1. „Proszę o informację, na jakich terenach operatorzy telefonii komórkowych zamierzają 
budować maszty przekaźnikowe lub rozbudowywać już istniejące – na podstawie dotychczas 
zgłoszonych wniosków o wydanie zezwolenia.  
 
2. Proszę o informację, w jakim terminie zostanie zakończona budowa placu zabaw przy ul. 
Wiktora”. 
 
Rada Miasta Rzeszowa bez uwag przyjęła: 
Protokół Nr XLVIII z XLVIII sesji odbytej w dniu 27 stycznia 2009 r.  
Protokół Nr L z L sesji odbytej w dniu 24 lutego 2009 r.   
Protokół Nr LIII z LIII sesji odbytej w dniu 31 marca 2009 r. 
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Na LV sesji odbytej w dniu 26 maja 2009 r. Rada Miasta podjęła następujące uchwały: 
 

1. Uchwała Nr LV/904/2009 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Świlcza 
w 2009 roku. 

 
2. Uchwała Nr LV/905/2009 w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. 
3. Uchwała Nr LV/906/2009 w sprawie zaciągania zobowiązań w zakresie 

podejmowania inwestycji o wartości przekraczającej granicę ustaloną w budżecie 
miasta Rzeszowa na 2009 r. 

 
4. Uchwała Nr LV/907/2009 w sprawie zaciągania zobowiązań w zakresie 

podejmowania inwestycji o wartości przekraczającej granicę ustaloną w budżecie 
miasta Rzeszowa na 2009 r. 

 
5. Uchwała Nr LV/908/2009 w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji 

projektu pn. „Inicjatywa 2015 – Walka z ubóstwem potrzebuje zaangażowania” 
(Initiative 2015 – Poverty Reduction Leeds Commitment). 

 
6. Uchwała Nr LV909/2009 w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji 

Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Rady Miasta Rzeszowa. 
 

7. Uchwała Nr LV/910/2009 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
niezabudowanej położonej w Rzeszowie przy ulicy Podkarpackiej. 
 

8. Uchwała Nr LV/911/2009 w sprawie wydzierżawienia nieruchomości na okres 3 lat 
położonej przy ul. Gałęzowskiego w Rzeszowie. 

 
9. Uchwała Nr LV/912/2009 w sprawie ustanowienia dnia 1 czerwca dniem bez 

alkoholu. 
 

10. Uchwała Nr LV/913/2009 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości położonej przy ul. Jagiełły w Rzeszowie. 

 
11. Uchwała Nr LV/914/2009 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości położonej przy ul. Mikołajczyka w Rzeszowie. 
 

 
12. Uchwała Nr LV/915/2009 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 

nieruchomości. 
 
13. Uchwała Nr LV/916/2009 w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych      

w Rzeszowie. 
 

14. Uchwała Nr LV/917/2009 w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonych      
w Rzeszowie. 
 

15. Uchwała Nr LV/918/2009 w sprawie ustanowienia służebności przejazdu i przechodu. 
 

16. Uchwała Nr LV/919/2009 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu        
i odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy. 
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17. Uchwała Nr LV/920/2009 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

położonej w Rzeszowie przy ul. Hetmańskiej 43/3. 
 

 
18. Uchwała Nr LV/921/2009 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

położonej w Rzeszowie przy ul. Jabłońskiego 5. 
 
19. Uchwała Nr LV/2009 w sprawie zmiany Uchwały Nr LXXIV/53/98 Rady Miasta 

Rzeszowa z dnia 9 czerwca 1998 r. 
 
20. Uchwała Nr LV/923/2009 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 

25/2/2009 Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego 
Miasta Rzeszowa w rejonie ul. Krakowskiej w Rzeszowie. 

 
21. Uchwała Nr LV/924/2009 w sprawie zmiany uchwały Nr LIV/898/2009 Rady Miasta 

Rzeszowa z dnia 28 kwietnia 2009 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
Nr 181/8/2009 Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 1/96 os. 
„Zimowit” w Rzeszowie. 

 
22. Uchwała Nr LV/925/2009 w sprawie wyrażenia zgody na użycie herbu Miasta    

Rzeszowa. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – w związku z wyczerpaniem 
porządku obrad zamknął obrady LV sesji Rady Miasta Rzeszowa. 
 
Obrady trwały od godz. 8.30 do 12.20. 
Na tym protokół zakończono. 
 
                                                                                                                        Przewodniczący 
Protokołowała                                                                                          Rady Miasta Rzeszowa 
 
Danuta Grzyb                                                                                                  Konrad Fijołek 
 
Sprawdził: 
                Dyrektor 
Biura Rady Miasta Rzeszowa 
 
         Mirosław Kubiak 
 
 
 


